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Zápis č. 15 

z jednání Komise pro mládež a sport 

Rady Olomouckého kraje 

ze dne 24. 3. 2022 

 

Přítomni: Nepřítomni: 

  

Jüttner Jan Omluveni: 

Lysek Petr Vrána Petr, Ing. 

Odstrčilík Josef Raczek Karel 

Matyášek Aleš, Ing., Mgr. Šrejma  Robert, PharmDr. 

Axmann Zdeněk, Ing. Šmakal Martin 

Sklenka Miloš, Bc Dopita Pavel, Ing., LL.M., MBA 

Tavlaridis Daniel 

Bílý Ladislav, Mgr. 

Frantík Michal 

Přerovský Martin, Mgr., Bc. 

Šavrňák Lubomír 

Prášil Vladimír 

Bruštík Pavel 

Oulehla Miloslav 

 

 

Hosté: 

Zácha Michal, DiS. 

Flora Petr, Ing. 

Holubová Romana, Mgr. 

Armsteinová Kateřina, Mgr. 

Zatloukal Petr, Mgr., Ph.D. 

Konečný Václa, Ing. 

Program: 

1. Zahájení. 

2. Program na podporu handicapovaných sportovců v Olomouckém kraji v roce 2022. 

3. Program na podoru sportu v Olomouckém kraji v roce 2022, DT1 Podpora 
sportovních akcí. 

4. Program na podporu rekonstrukcí sportovních zařízení v obcích Olomouckého 
kraje v roce 2022. 

5. Program na podporu výstavby a rekonstrukcí sportovních zařízení 
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kofinancovaných z Národní sportovní agentury v roce 2022. 

6. Víceletá podpora významných sportovních akcí. 

7. Vícelatá podpora sportovní činnosti. 

8. Různé. 

9. Diskuze a závěr.   
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Zápis: 

1. Zahájení. 

Jednání Komise pro mládež a sport (dále jen komise) zahájil předsedou komise pověřený Ing. 
Mgr. Aleš Matyášek. Přivítal náměstka hejtmana Michala Záchu a všechny přitomné členy 
komise a přítomné zástupce OSKPP. 

Odkázal na mail, který byl odeslán členům komise ráno, v němž poukázal na některé 
skutečnosti, které je zapotřebí vzít při konečném řešení v úvahu. Upozornil na nerozdělené 
prostředky v některých dotačních programech a titulech, kde alokace převýšila celkový objem 
požadavků (DT VCL Akce). Navrhl proto změnit pořadí programu tak, aby se nejdříve 
projednaly programy a tituly, kde se předpokládá přebytek prostředků a po jejich projednání 
odsouhlasit návrh převodu případných přebytků do jiných DT, zejména DT1 Podpora 
sportovních akcí. Návrh změny programu: 

1. Zahájení 
2. Víceletá podpora sportovní činnosti 
3. Víceletá podpora významných sportovních akcí 
4. Program na podporu rekonstrukcí sportovních zařízení v obcích Olomouckého kraje v roce 
2022 
5. Program na podporu výstavby a rekonstrukcí sportovních zařízení kofinancovaných z 
Národní sportovní agentury v roce 2022 
6. Program na podporu handicapovaných sportovců v Olomouckém kraji v roce 2022 
7. Program na podporu sportu v Olomouckém kraji v roce 2022, DT1 Podpora sportovních 
akcí 
8. Různé 
9. Diskuze a závěr 
 
Z diskuse vyplynuly omezené časové možnosti některých členů komise, kteří žádali  
o přednostní projednání DT1. Na základě těchto požadavků předsedající vzal návrh na změnu 
programu zpět a dal hlasovat o původním pořadí bodů programu. 

 

Návrh na usnesení: 

Komise schvaluje Program jednání Komise pro mládež a sport ze  
dne 24. 3. 2022. 

Pro:  14 

Proti:  0 

Zdržel se: 0 

Poté předal slovo náměstkovi hejtmana Michalovi Záchovi, který uvedl krátký komentář 
k hodnoceným DP/DT.  

2. Program na podporu handicapovaných sportovců v Olomouckém kraji v roce 
2022 

Alokace DP: 1 500 000 Kč 

Ing. Mgr. Aleš Matyášek uvedl krátce nastavení navržených částek podle bodového hodnocení 
a otevřel diskuzi. 

Bc. Sklenka vznesl dotaz na zástupce odboru, který zná situaci žadatelů, neboť se necítí být 
v dané oblasti odborníkem a zda navržené částky jsou správně nastaveny podle úrovně 
výkonnosti sportovců a odpovídají celkové situaci žadatele, protože u některých sportovců 
částka rozhodně neodpovídá částce poskytnuté v předchozích letech. 

Náměstek hejtmana podal k tomuto bodu krátký komentář. Uvedl, že určitě u některých 
sportovců, např. žadatele Jakuba Koska, je částka neadekvátní. Konkrétně tento 
parasportovec  je účastník paralympiády v Tokiu. Takže jeho příprava je nesrovnatelná 
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například s přípravou parasportovce v boccia. A takových nesrovnalostí je víc (Atletický klub 
Olomouc, Eva Kacanu, SOHO Olomoučtí kohouti, Tomáš Kajnar). Navrhl, aby se  
u jmenovaných dotace přiblížila poskytnuté dotaci v roce 2021. 

Ing. Mgr. Matyášek upozornil v této souvislosti, na alokaci dotačních prostředků 
v projednávaném titulu a uvedl, že pokud se v některých žádostech rozpočtované částky zvýší, 
v jiných dojde ke snížení. Poukázal na skutečnost, že po výpočtu dle bodového ohodnocení 
žádostí zbývá k rozdělení částka ve výši 218 000 Kč a tyto prostředky mohou členové komise 
rozdělit dle znalosti poměrů žadatelů. Navrhl proto použít nerozdělenou částku ve výši 218 000 
Kč dle návrhů členů komise tak, aby byla rozdělena celá alokovaná částka mezi žadatele. 
Vyzval proto k návrhům. 

Z diskuse vyplynuly návrhy členů komise k rozdělení částky 218 000 Kč. 

Ing. Mgr. Matyášek nechal hlasovat o návrhu: 

Pro:   14 
Proti:   0 
Zdržel se:  0 

 

Návrh usnesení u Programu na podporu handicapovaných sportovců v Olomouckém 
kraji v roce 2022. 

Komise pro mládež a sport: 

d o p o r u č u j e  

schválit výši dotací u navrhovaných žádostí dle tabulky přijatých žádostí 

Výsledek hlasování: Pro/14, Proti/0, Zdržel se/0,  

 

 

3. Program na podporu sportu v Olomouckém kraji v roce 2022, DT1 Podpora 
sportovních akcí 

Alokace DT: 7 000 000 Kč 

Ing. Mgr. Matyášek odkázal zejména na možnou variantu, kterou jako návrh k diskusi rozeslal 
ráno a vysvětlil důvody úprav. Zdůraznil především nízkou alokaci prostředků 
v projednávaném DT, která činí 27,39 % celkového objemu žádaných prostředků. V souvislosti 
s tím upozornil na některé vysoko rozpočtové žádosti, kterým je na základě kritérií stanovena 
nízká částka. Tuto disproporci měla odstranit úprava výpočtu se zohledněním finančních 
parametrů žádosti.  

Náměstek hejtmana Ing. Zácha uvedl, že v propočtu se nepromítly specifické podmínky 
některých žádostí, kde vzhledem k jejich významu je vhodné prostředky navýšit. 

Z následné diskuse vyplynulo, že někteří členové komise se nemohli seznámit s předloženou 
variantou výpočtu a proto Ing. Mgr. Matyášek navrhl, aby bylo postupováno podle původně 
zaslaného materiálu. 

Dále komise projednala návrhy na vyloučení některých žádostí po posouzení za jednotlivé 
okresy z důvodu charakteru, který odpovídá spíše celoroční činnosti než jednorázové akci. 
Zástupci okresů přednesli své návrhy.  

Náměstek hejtmana Ing. Zácha upozornil, že návrh na vyloučení některých žádostí, nelze dle 
pravidel uskutečnit, proto byly částky u těchto žádostí upraveny na minimální částku 10 000 
Kč u těchto žádostí: 

č. 7, 12, 14, 17, 38, 42, 48, 56, 58, 74, 92, 114, 131, 136, 146, 156, 161, 182, 185, 196, 197, 
198, 204, 206, 218. 

Komise dále projednala návrh na dorovnání částek, které nedosáhly v rámci propočtu úrovně 
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minimální částky 10 000 Kč a nevylučovat je: 

č. 144, 81, 176, 138, 205, 123 

Ing. Mgr. Matyášek nechal hlasovat o návrhu: 

Pro:   10 

Proti:   0 

Zdržel se:  0 

 

Dále komise projednala otázku žádostí, kterým byla propočtena nízká alokace vzhledem 
k rozpočtu a významu akce. Jednání o DT1 bylo na návrh náměstka hejtmana Ing. Záchy 
přerušeno a komise projednala následující body programu v pořadí bodů  dle programu 5, 6, 
7, 4; z nichž vyplynuly možnosti navýšení alokace DT1 takto:  

Možnost navýšení této alokace o: 

 VCL Akce: 1 123 161 Kč 

 VCL Činnost: 92 000 Kč 

 DP Kofinanc: 223 739 Kč (Progarm na podporu výstavby a rekonstrukcí sportovních 
zařízení kofinancovaných z Národní sportovní agentury v roce 2022). 

Ing. Mgr. Matyášek nechal hlasovat o návrhu přidat zůstatkové částky z VCL Akce, VCL 
Činnost a DP Kofinanc k alokaci 7 000 000 Kč. Celkem by se jednalo o částku 
k rozdělení ve výši 8 438 000 Kč: 

Pro:   10 
Proti:   0 
Zdržel se:  0 

 

Náměstek hejtmana Ing. Zácha podal k tomuto bodu krátký komentář. Uvedl, že u některých 
žádostí navržená částka neodpovídá významu akce. Navrhl přehodnotit výše částek u žádostí 
těchto žadatelů (Czech cycling Tour, s.r.o., Český volejbalový savz, TK Precheza Přerov, 
SKUP Olomouc, ITS Tennis centre s.r.o., TK PLUS s.r.o., Tenisový klub Prostějov, spolek, 
AMK Ecce Homo Šternberk v ÚAMK, 1.SK Prostějov, z.s.) 

Komise navrhla navýšení u těchto žádostí: 

 Czech cycling Tour, s.r.o. – 350 000 Kč, Český volejbalový svaz – 450 000 Kč, TK 
Precheza Přerov z.s. – 150 000 Kč, SKUP Olomouc, z.s. – 350 000 Kč, ITS Tennis 
centre s.r.o. – 100 000 Kč, TK PLUS s.r.o. – 350 000 Kč, Tenisový klub Prostějov, 
spolek – 350 000 Kč, AMK Ecce Homo Šternberk v ÚAMK – 400 000 Kč, 1.SK 
Prostějov, z.s. – 60 000 Kč. 

Ing. Mgr. Matyášek nechal hlasovat o návrhu: 

Pro:   10 
Proti:   0 
Zdržel se:  0 

 

Návrh usnesení u Programu na podporu sportu, DT1 podpora sportovních akcí  
v Olomouckém kraji v roce 2022. 

Komise pro mládež a sport: 

d o p o r u č u j e  

schválit výši dotací u navrhovaných žádostí dle tabulky přijatých žádostí 

Výsledek hlasování: Pro/10 , Proti/0, Zdržel se/0 

Celkem bylo schváleno k rozdělení za 8 391 000 Kč. Zůstatek pro 2. kolo činí 47 900 Kč. 
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4. Program na podporu rekonstrukcí sportovních zařízení v obcích Olomouckého 
kraje v roce 2022 

Alokace: 14 750 000 Kč 

Ing. Mgr. Aleš Matyášek uvedl krátce nastavení navržených částek podle bodového hodnocení 
a otevřel diskuzi. 

Ing. Petr Lysek vznesl námitku proti vyloučení žádosti č. 69 a č. 70 (Statutární město Prostějov) 
z důvodu režimu de minimis. Z diskuse vyplynulo, že vyřazení obou žádostí je 
neopodstatněné, neboť město Prostějov v tomto případě režimu de minimis nepodléhá. 

Vedoucí odboru Ing. Petr Flora po vyhodnocení námitky Ing. Lyska doporučil zařazení žádostí 
č. 69 a 70 zpět mezi podpořené žádosti.  

Ing. Mgr. Aleš Matyášek dal hlasovat o vrácení obou žádostí do projednání s tím, že oběma 
žádostem bude přidělena částka na základě propočtu 

 Pro:   11 
 Proti:  0 
 Zdržel se:  0 

Následně byla projednána výše částek s ohledem na navýšení objemu žádostí o celkem 
2 miliony Kč. Na základě návrhu náměstka hejtmana Ing. Záchy byla ze zůstatku z programu 
na podporu víceletých akcí v celkové hodnotě 1 903 667 Kč převedena část ve výši 780 506 
Kč na navýšení alokace programu rekonstrukce. 

Náměstek hejtmana podal k tomuto bodu krátký komentář. Uvedl, že u žádostí č. 69 a 70 
žadatele Stautární město Prostějov, navrhuje neposkytnout dotaci v režimu de minimis  
a rozdělit zůstatek z VCL Akcí stejným dílem mezi tyto dvě žádosti. Jako důvod uvedl, že se 
sice jedná o veřejné sportovní zařízení, ale žadatelem je obec (Statutární město Prostějov), 
nikoliv sportovní klub. Vedoucí odboru Ing. Petr Flora ho v tomto návrhu podpořil.  

Návrh usnesení u Programu na podporu rekonstrukcí sportovních zařízení v obcích 
Olomouckého kraje v roce 2022. 

Komise pro mládež a sport: 

d o p o r u č u j e  

schválit  

- navýšení alokace o 780 506 Kč  

- výši dotací u navrhovaných žádostí dle tabulky přijatých žádostí 

Výsledek hlasování: Pro/11  Proti/0, Zdržel se/0 

 

5. Program na podporu výstavby a rekonstrukcí sportovních zařízení 
kofinancovaných z Národní sportovní agentury v roce 2022 

Alokace: 10 000 000 Kč 

Ing. Mgr. Aleš Matyášek uvedl krátce nastavení navržených částek podle bodového hodnocení 
a otevřel diskuzi.  

K rozdělení částek nebyly vzneseny připomínky. 

Ing. Mgr. Aleš Matyášek poté upozornil, že po propočtu zůstávají z alokace nerozdělené 
prostředky ve výši 223 739 Kč a navrhl převést zůstatek alokace na navýšení alokace v DT1 
podpora sportovních akcí.  

 

Návrh usnesení u Programu na podporu výstavby a rekonstrukcí sportovních zařízení 
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kofinancovaných z Národní sportovní agentury v roce 2022. 

Komise pro mládež a sport: 

d o p o r u č u j e  

- schválit výši dotací u navrhovaných žádostí dle tabulky přijatých žádostí  

- převést zůstatek ve výši 223 739 Kč do DP Program na podporu sportu, DT1 Podpora 
sportovní akcí 

Výsledek hlasování: Pro/11, Proti/0, Zdržel se/0 

Celkem bylo schváleno k rozdělení 9 776 261 Kč.  

Zůstatek k převedení do DP Akce činí 223 739 Kč. Komise současně doporučila převést tento 
zůstatek do DP Akce. 

6. Víceletá podpora významných sportovních akcí. 

Alokace: 21 900 000 Kč 

Ing. Mgr. Aleš Matyášek uvedl krátce nastavení navržených částek podle bodového hodnocení 
a otevřel diskuzi. 

Náměstek hejtmana Ing. Zácha podal k tomuto bodu krátký komentář. 

K rozdělení částek dle propočtu na základě kritérií nebyly vzneseny žádné připomínky 

Ing. Mgr. Matyášek upozornil na výši nerozdělenou alokaci ve výši 1 903 667 Kč a navrhl 
převést částku k posílení alokací v ostatních dotačních programech/titulech 

Návrh usnesení u dotačního titulu Víceletá podpora významných sportovních akcí v roce 
2022. 

Komise pro mládež a sport: 

d o p o r u č u j e  

schválit výši dotací u navrhovaných žádostí dle tabulky přijatých žádostí a převedí celkového 
zůstatku ve výši 1 903 667 Kč a to do DP Program na podporu sportu, DT1 Podpora 
sportovních akcí částka ve výši 1 123 161 Kč a do DP Programu na podporu rekonstrukcí 
sportovních zařízení v obcích Olomouckého kraje v roce 2022 částka ve výši 780 506 Kč. 

Výsledek hlasování: Pro/11 , Proti/0, Zdržel se/0 

Celkem bylo schváleno k rozdělení za 16 189 000 Kč. Zůstatek k převedení do některého DP 
činí 1 903 667 Kč. Komise současně doporučila převést zůstatek ve výši 1 123 161 Kč do DP 
Akce, zůstatek ve výši 780 506 Kč do DP Rekonstrukce (Program na podporu rekonstrukcí 
sportovních zařízení v obcích Olomouckého kraje v roce 2022). 

 

7. Víceletá podpora sportovní činnosti. 

Alokace: 19 650 000 Kč 

Ing. Mgr. Aleš Matyášek uvedl krátce nastavení navržených částek podle bodového hodnocení 
a otevřel diskuzi. 

Náměstek hejtmana podal k tomuto bodu krátký komentář. 

Komise navrhla navýšení u této žádosti: 

 Žadatel č. 2 – Olomoucká krajská organizace ČUS – o 1 100 000 Kč na celkových 
11 322 000 Kč vzhledem k výši požadované částky a významnosti žadatele 

Komise navrhla snížení u této žádosti: 

 Žadatel č. 5 - Sokolská župa Severomoravská – o 1 100 000 Kč na celkových 
5 500 000 Kč vzhledem k výši požadované částky 
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Celkem bylo rozděleno 19 372 000, zůstatek činí 278 000 Kč, zůstatek pro rok 2022 činí 
92 667 000 Kč 

Ing. Mgr. Matyášek navrhl převést zůstatek ve výši 92 000 Kč na navýšení alokace sportovních 
akcí. 

Návrh usnesení u dotačního titulu Víceletá podpora sportovní činnosti v roce 2022. 

Komise pro mládež a sport: 

d o p o r u č u j e  

schválit výši dotací u navrhovaných žádostí dle tabulky přijatých žádostí a převedení zůstatku 
ve váši 92 000 Kč do DP Program na podporu sportu, DT1 Podpora sportovní akc 

Výsledek hlasování: Pro/11 , Proti/0, Zdržel se/0 

Celkem bylo schváleno k rozdělení za 19 372 000 Kč. Zůstatek k převedení do DP Akce činí 
92 000 Kč. Komise současně doporučila převést tento zůstatek do DP Akce. Nerozdělená 
částka činí 667 Kč. 

 

8. Různé a diskuze. 

Diskuze neproběhla.  

9. Závěr. 

Předseda komise uvedl, že další jednání komise proběhne 10. 5. 2022 ve 13:00 
v Kongresovém sále Krajského úřadu Olomouckého kraje.  
 
 
 
V Olomouci dne 29. 3. 2022 

………………………………. 
Ing. Mgr. Aleš Matyášek 

v zastoupení předsedy komise 
Přílohy:  Prezenční listina 


